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ПОЯСНИТЕЛЬНАЯ ЗАПИСКА

Данные материалы муниципального этапа Всероссийской олимпиады школьников по английскому языку составлены на основе общеобразовательных программ, реализуемых на ступенях основного и среднего общего образования.

Комплект заданий для учащихся 5 классов включает задания по чтению, лексика - грамматический тест и написания открытки(40-50слов).

Продолжительность выполнения заданий -90минут, включая 10минут на ознакомление с инструкцией.

Критерии оценивания олимпиадных заданий.

1. Чтение - за каждый правильный ответ дается 1 балл. Максимальное количество баллов - 10.

2. Лексико-грамматический тест - за каждый правильный ответ дается 1 балл. Максимальное количество баллов-16.

3. Написание открытки – 4 балла. Содержание – 1 балл, организация текста – 1 балл, лексико-грамматическое оформление – 1 балл, орфография и пунктуация – 1 балл. Максимальное количество баллов 4.

Для каждого участника баллы, полученные за каждое задание, суммируются. Победителем является  участник, правильно  выполнивший  не менее 70% заданий.   Призерами являются  участники, следующие за победителем в рейтинге, набравшие не менее 65 % . Количество победителей – 1. Количество призёров – не более 25 % от общего количества участников в параллели. 

ВСЕРОССИЙСКАЯ ОЛИМПИАДА ШКОЛЬНИКОВ 

АНГЛИЙСКИЙ ЯЗЫК

Школьный тур

5 класс

I. ЧТЕНИЕ
A computer game: The Lost Statue

In this game you are in a small country called Neverland. It is a deserted place. The weather there is terrible. It rains a lot and there are strong winds. The only people there are two young brothers. They live alone in their small house on the beach. In the game, you are one of the boys – Josh or Frank. Josh loves the beach very much and he is good at windsurfing. Frank is interested in doing quizzes and playing guessing games. 

One day, they meet a strange man. He collects old things. He needs to find a small statue from the Stone Age and he asks the boys for help. 

You decide to help the man. First, you talk to the man and learn about the lost statue. Then, with your brother, organise a trip around Neverland to look for it. On the way you play games, answer questions, do quizzes, visit different places and talk to different people. Collect objects and souvenirs – they are very useful and help you find the lost statue and win the game.

The Lost Statue is a great game! Discover the secrets of Neverland and learn about the old times. Play it now and have fun!
1. Прочитайте текст. Выберите правильный вариант.

1 Neverland is

a a big island.

b a deserted country.

c an old city.

2 The weather in Neverland is

a warm and sunny.
b cold and cloudy.

c rainy and windy.

3 Frank and Josh live in

a a castle.

b a house on the beach.

c a motel.

4 In the game you are

a a boy.


b the strange man.

c the lost statue.

5 The strange man

a collects old objects.
b organises trips around Neverland.
c teaches history.

2. Прочитайте текст снова. Расставьте утверждения T (True) и F (False) в соответствии с содержанием.
1 _____ The two brothers live in a big house in the forest.

2 _____ Josh is good at quizzes.

3 _____ Frank’s hobby is playing guessing games.

4 _____ The man wants to find an ancient stone.

5 _____ Collecting different objects in the game helps the player to finish it.

II. ЛЕКСИКО - ГРАММАТИЧЕСКИЙ ТЕСТ 

3.
 Прочитай каждое предложение. Выбери в скобках правильный вариант и подчеркни его.

Пример. Did you (had/have) porridge yesterday?

1. My sister and I often go (to/for) a walk together.

2. Where did you (buy/bought) this lovely T-shirt?

3. Mike is my (better/best) classmate.

4. Don’t eat too (much/many) cheese.

5. Will your brother (comes/come) to our party tomorrow?

6. What colour (are/is) your mother’s hair?

7. You can (run/to run) well.

8. He will (helps/help) you.

9. Nobody (knows/doesn’t know) his address.

10. Christmas is a favourite holiday in (this/these) countries.

4.Прочитай текст. Постарайся определить, какие слова пропущены. Заполни пропуски в тексте словами, приведёнными в рамке.

	Best     cage   hear   tiny    song      left




  Patty the parrot lives in a 1)…………………….on a big ship. She’s got lots of toys and bells in her cage and she loves to play with them. One day the captain brought another cage with a 2)……………………………..white bird inside. “Hello, Patty! I brought you a new friend! He can sing for you! The captain said. Then the captain 3)………………………………..the room. “What’s your name?” Patty asked.”Snowy,” the white bird said. Then Petty started to play with her toys and dance around the cage. “Can you dance, Snowy?” Patty asked. “No, but I can sing! Would you like to 4)………………………….me?” Snowy said. “Of course!”  Patty said. Snowy began to sing a beautiful 5)……………………….  .

When he finished, Patty said, “What a beautiful voice! You are a great singer. I am so happy you are here with me!” Snowy was happy too! Now they are 6)…………………………….friends.


                             5.  НАПИСАНИЕ ОТКРЫТКИ 
Напиши другу из Лондона. Расскажи, как и с кем ты проводишь время, что тебе там нравится.(40-50 слов)
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 Ключи
  Задание 1. 

Чтение

1 

1 b; 2 c; 3 b; 4 a; 5 a
2
 1 F; 2 F; 3 T; 4 F; 5 T
Лексико-грамматический тест
3.
  1. for
2. buy
3. best
4. much
5. come
6. is
7. swim
8. help
9. knows
10. these
  4.

1.cage
2. tiny 
3.left
4.hear
5.song
6.best
6

